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Kádár Jáno 
Befej'eződtek a magyar -b r i t 
külügyminiszteri tárgyalások 
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1 Tisztítják 
a hidakat 
Megkezdi az őszi nagyta-

karítást a Fővárosi Közte-
rület-fenntartó Vállalat: 
a következő napokban Bu-
dapest két nagy forgalmú 
hídját mossák dolgozói. A 
Margit-hidon október 31-én 
és november 1-én — pén-
teken és szombaton —, az 
Erzsébet-hídon pedig no-
vember 3-án és 4-én — 
hétfőn, illetve kedden — 
végzik el a szépitési munká-
kat. 

Kádár János és Lord Carrington megbeszélése 
A hivatalos látogatáson 

Magyarországon tartózkodó 
Lord, Carringtont szerdán a 
Parlamentben fogadta Lá-
zár György, a Miniszterta-
nács elnöke. A találkozón 
részt vett Púja Frigyes kül-
ügyminiszter. Jelen, volt 
Lőrincz Nagy János. ha-
zánk londoni nagykövete és 
Bryan George t Cartledge 
budapesti brit nagykövet. 

Kádár János; a Magyar 
Szocialista Munkáspárt 
Központi Bizottságának első 
titkára a KB székházában 
fogadta Lord Carrington 
brit külügyminisztert. Az 
eszmecserén részt vett Pú-
ja Frigyes. Jelen volt Lő-
rincz Nagy János és Bryan 
George Cartledge. 

* 
Az MTI munkatársának a 

tárgyalások befejeztekor 
szerzett értesülése szerint 
a külügyminiszterek átte-
kintették a kétoldalú kap-

csolatokat, és átfogó eszme-
cserét folytattak a nemzet-
közi helyzet valamennyi lé-
nyeges kérdéséről. Nagy fi-
gyelmet szenteltek az eny-
hülés és leszerelés kérdései-
nek, Valamint a világ kü-
lönböző térségeiben megle-
vő feszültséggócoknak. 

Az enyhülés folytatása és 
katonai térre történő ki-
terjesztésének szükségessé-
gét / illetően az álláspontok 
hasonlóak. Ugyanakkor a 
nemzetközi politikának több 
kérdésében is eltérőek a vé-
lemények. Ez mindenekelőtt 
az enyhülés megtorpanását 
előidéző okokra és a kibon-
takozás lehetőségeinek meg-
ítélésére vonatkozik. 

A kétoldalú kapcsolatok 
alakulásával a magyar fél 
általában elégedett, de azok 
fejlesztésére — egyebek kö-
zött gazdasági és műszaki-
tudományos téren — to-
vábbi lehetőségeket lát. A 

nyílt és tárgyszerű légkör-
ben folytatott megbeszélé-
seket a magyar fél hasznos-
nak ítéli. 

• 
A brft külügyminiszter 

tegnap délután az Inter-
continental Száilófjan buda-
pesti tárgyalásairól sajtó-
konferenciát tartott. (Erről 
tudósításunk a 2. oldalon.) 

* 
Lord Carrington hivatalos 

tárgyalásai befejeztével 
szerdán a délutáni órákban 
Budapestről Varsóba uta-
zott A Ferihegyi repülőté-
ren Púja Frigyes búcsúztat-
ta. Elutazásánál jelen volt 
Lőrincz Nagy János, ha-
zánk londoni nagykövete és 
Bryan George Cartledge 
budapesti brit nagykövet, 
valamint Marian Chrusz-
czewski, a Lengyel Népköz-
társaság budapesti nagykö-
vetségének ideiglenes ügy-
vivője. (MTI) 

Magyar—jugoszláv 
pártközi tárgyalások 
Az MSZMP Központi Bi-

zottságának meghívására 
szerdán Budapestre érke-
zett Alekszandar Grlics-
kov, a Jugoszláv Kom-
munisták Szövetsége Köz-
ponti Bizottsága elnökségé-
nek tagja. A Ferihegyi repü-
lőtéren Gyenes András, az 
MSZMP Központi Bizott-
ságának titkára fogadta. 

Jelen volt Milán Veres, Ju-. 
goszlávia budapesti nagy-
követe. 

A nap folyamán — az 
MSZMP Központi Bizott-
ságának székházában — 
megkezdődtek a magyar— 
jugoszláv pártközi tár-
gyalások. 

(MTI) 

Műszaki fejlesztés 
az építőiparban 

Regionális tanácskozás Szegeden 

Földben a kalászosok 
nyolcvan százaléka 

A kukorica felét takarították be 
A Csongrád megyei tanács fokozatosan beérnek, s eze- nyújtottak a diákok és a ka-

vb mezőgazdasági és élelme- ket gyűjtik össze az úgyne- tonák. Az őszi mezőgazdasá-
zésügyi osztályának tájékoz- vezett böngésző csapatok. gi munkák dandárjában 

• — — 1 — 25 ezer diák vett tatása szerint egyenletes A több mint 1 ezer 100 mintegy 
ütemben haladnak az QSA hektár rizs negyven százaié- részt 
munkák. A gazdaságok a ka- kát aratták le, csépelték el ,,,, „, „M „ 
lászosok magjának több mint a lánctalpas kombájnok. A 
nyolcvan százalékát vetették vízi gabona érése szintén 
eL A talajelőkészítést meg- megkésett, szerencse, hogy 
könnyítette az októberben nem voltak eddig fagyok es 
hullott 45 millimétertől 60 így minden bizonnyal vesz-
milliméterig terjedő csapa- teség nélkül betakaríthatják 
dék. A kiadós eső rövid idő az idei termést. Ehhez azon-
alatt hullott le és így nem ban még legalább nyolc-tíz 
hátráltatta a munkákat, nap, kedvező időjárás szük-
ugyanakkor eloszlatta azt az séges. 
aggodalmat, hogy nem kel A cukorrépaföldek — több-
ki idejében a mag. nyíre kötött talajok — az 

A kukoricabetakarítás fél- esőzések után felengedtek, 
ideiéhez érkezett. A korai, és könnyebben dolgozhatnak a 
a középérésű faj ták termé- kiemelő berendezések. Most 
sét már fedél alá vitték. A már megszűnt a betakarítás 
hozamok elmaradnak a ter- ütemének korlátozása, mivel 
vezettől, a szakemberek nem fenyeget az a veszély, 
azonban bizakodnak abban, hogy a prizmákba rakott ter-
hogy a hosszú tenyészidejű més károsodik, befülled, 
kukoricák jobban fizetnek. A szőlő 65 százalékát szed-

A szegedi paprikatermelö ték le, tömegesen már csak 
tájkörzetben helyenként még kövidinka van a tőkéken. A 
tart az utószezon: a bokro- szüretelésben szinte felbe-
kon maradt xold termések csülhetetlen értékű segítséget 

Az Építésügyi és Városfej-
lesztési Minisztérium, az 
Építő-. Fa- és Építőanyag-
ipari Dolgozók Szakszerve-
zete és az Építőipari Tudo-
mányos Egyesület regionális 
értekezletet rendezett tegnap, 
szerdán Szegeden, a Techni-
ka Házában. A tanácskozás 
az építő- és építőanyagipar 
műszaki fejlesztésének kér-
déseit tűzte napirendjére, 
különös tekintettel a VI. öt-
éves tervben megoldandó, az 
építők előtt álló feladatokra. 

A minisztérium voltakép-
pen hagyományokat követ, 
amikor most, a VI. ötéves 
terv elképzeléseinek kidol-
gozása során az öt megyei 
városban és Budapesten re-
gionális értekezleteket szervez, 
amelyek sorában tegnap ke-
rült sor a szegedi tanácsko-
zásra. Az értekezletek alap-
vető célja a VI. ötéves terv-
időszak feladataival kapcso-
latos kölcsönös információ-
csere, az ágazati és a terüle-
ti műszaki fejlesztés össz-
hangjának biztosítása. 

A tegnapi tanácskozást 
Sípos Mihály, a DÉLÉP ve-
zérigazgatója nyitotta meg, 
köszöntötte a résztvevőket, a 
megyei és szegedi pártbizott-
ságok, tanácsok, a szakszer-
vezet képviselőit és a három 
megyéből érkezett szakem-
bereket. Ezt követően Jant-
ner Antal miniszterhelyettes, 
az értekezlet elnöke foglal-
ta össze, hogy a rendezők 
mit várnak a tanácskozástól. 
Elmondotta, hogy a VI. öt-
éves terv kialakítása során 
széles körű társadalmi viták, 
elemzések segítik a központi 
szervek munkáját. A tanács-
kozásoknak ez a sorozata is 
ezt a célt szolgálja. Közpon-
ti témaként pedig azért vá-
lasztották a műszaki fejlesz-
tés témakörét, mert a meg-
változott gazdasági körül-
mények között nagyon fon-

tossá vált a lehetőségek jobb 
hasznositása. 

Közismert, hogy az ország 
gazdasági helyzetében bekö-
vetkezett változások jelen-
tősen megváltoztatták az épí-
tőipar piaci helyzetét. Amíg 
korábban lényegesen nagyobb 
volt a kereslet, mint ameny-
nyinek a meglevő kapacitá-
sokkal eleget tudott volna 
tenni az ágazat, mostanra 
„globális egyensúly" alakult 
ki, vagyis általában véve az 
igények megfelelnek a kapa-
citásoknak. Az egyensúlyon 
belül azonban jelentős elto-
lódások is megfigyelhetők, 
mert egyes területeken nőt-
tek, másutt csökkentek az 
igények. Növekedétt például 
a fenntartási tevékenység 
iránti igény, viszont csök-
kent a beruházások száma. 
Az építőanyag-ipar egves ter-
mékeibőr túlkínálat van, má-
sokból pedig hiány mutatko-
zik. E strukturális változá-
sokat követnie kell az ága-
zatnak, s ebben egyre na-
gyobb szerepet kell vállal-
nia a műszaki fejlesztésnek, 
a szellemi kapacitások kiak-
názásának. hiszen nagyobb 
fejlesztésekkel az ágazat sem 
számolhat, feladatalkat pe-
dig egyre csökkenő létszám-

mal kell megoldaniuk. Egyre 
inkább előtérbe kerül az 
építőipar exporttevékenysége 
is, amely csakúgy fontos sze-
rephez jut tat ja a műszaki 
fejlesztést, mint például az 
energiatakarékosság növek-
vő fontossága az anyaggyár-
tásban, az építésben és a 
létesítmények működtetésé-
ben. E megnövekedett, min-
denekelőtt minőségi változá-
sokat igénylő feladatok meg-
oldása pedig megköveteli a 
szellemi kapacitások haté-
kony fölhasználását. 

A tanácskozáson elhang-
zott előadások az ezzel kap-
csolatos feladatokat elemez-
ték. Szathmáry László, az 
ÉVM műszaki fejlesztési fő-
osztályvezetője az ágazat VI. 
ötéves tervi műszaki fejlesz-
tésének fő célkitűzéseiről és 
a régió sajátos feladatairól, 
Novoszáth József, az Orszá-
gos Műszaki Fejlesztési Bi-
zottság főosztályvezetője pe-
dig a mélyépítés műszaki 
fejlesztési feladatairól be-
szélt. 

Az előadásokat vita követ-
te, -mely jól szolgálta az 
elképzelések, feladatok és 
gondok kölcsönös tisztázását, 
az egyetértés kialakítását 

Magv2f ~ román vasúti 
tanácskozás Szegeden 

Kétnapos magyar—román mennyiségi és minőségi mu-
vasúti tanácskozás kezdődött tatóit. Ezen belül elsősorban 
tegnap, szerdán Szegeden, a Kürtös közös határállomás 
MÁV Igazgatóság épületében, munkáját értékelik, ahol a 
A nemzetközi határforgalmi román vasutasok mellett kö-
megbeszélésen a szegedi és zel 300 magyar vasutas is 
a temesvári vasútigazgató- dolgozik. A tanácskozáson 
ságok képviselői vesznek összehangolják az egyre nö-
részt: Lovász Lázár szegedi vek vő nemzetközi vasúti for-
és Iancu Constantin temes- galom zavartalan lebonyolí-
vári vasútigazgatók vezeté- tása érdekében az érintett 
sével. határállomások további mun-

A tanácskozáson értékelik 
a közös határállomások idei káját, s meghatározzák az 
munkáját, a tranzitforgalom 198l-es gazdasági év szálli-
alakulását, a vonatforgalom tási feladatait, teendőit. 

Felavatták a Sugár 
üzletközpontot 

Legnagyobb az orsrágban 
Szerdán felavatták az or-

szág legnagyobb, legkor-
szerűbb bevásárló és szol-
gáltató kombinátját az ö r s 
vezér téri Sugár üzletköz-
pontot. Az ünnepségen, 
amelyen megjelent Mar-
jai József, a Miniszterta-
nács elnökhelyettese. Ka-
tona Imre, az Elnöki Tanács 
titkára es Szépvölgyi Zol-
tán. a Fővárosi Tanács elnö-
ke is, Csehik Fercncné, a 
fővárosi tanács elnökhe-
lyettese ielentette a beru-
házók nevében az üzlet-
központ elkészültét, majd 
Sághy Vilmos belkereske-
lelmi miniszter mondott 

beszédet. 
Méltatta a korszerű ke-

reskedelmi létesítmény sze-
repét a főváros lakossá-
gának ellátásában, a vásár-
lási körülmények javításá-
ban. Szólt arról, hogy az 
ötéves tervidőszakban ez 
év végéig 120 000—140 000 
négyzetméterrel bővül a 
budapesti üzlethálózat, kö-
rülbelül olyan mértékben, 
mint a forgalom. A Sugár 
nemcsak nagy területével, 

hanem a szaküzletek és a 
szolgáltatások bőségével és 
gazdag áruválasztékával is 
segíti az ellátás javitá-
sat, s remélhetőleg csök-
kenti a belváros zsúfoltsá-
gát. 

A Sugár üzletközpont 
csütörtöktói áll a lakos-
ság rendelkezésére. A ke-
reskedelmi és szolgáltató 
kombinát két szintjén, 
29 000 négyzetméteren, 
négy áruház — cse-
mege. ABC, Keravill, vas-
edény és Szivárvány — 15 
szaküzlet és 14 szolgáltató 
egység, — köztük ruha- és 
Cipőjavító, fényképész, fod-
rász, kozmetika, önkiszol-
gáló mosószalon, barkács-
műhely — valamint pos-
tahivatal és Ibusz utazási 
iroda kapott helyet. 

A Sugár nemcsak a 15 
ezer lakásos zuglói lakó-
telep. hanem a távolabbi 
környék, valamint az Örs 
vezér téri csomóponton na-
ponta megforduló 250 ezer 
utas legalább felének el-
látására épült (MTI) 


